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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Zdrowia (nr 4)
9 stycznia 2020 r.
Komisja Zdrowia, obradująca pod przewodnictwem posła Tomasza Latosa (PiS), 
przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2020 r. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Siedlecka-Nowak, Jakub 
Stefański, Monika Żołnierowicz-Kasprzyk – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 
Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 

Witam serdecznie państwa posłów. Witam zaproszonych gości. Stwierdzam kworum. 
Dzisiejszy porządek dzienny obejmuje tylko jeden punkt – rozpatrzenie projektu planu 
pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2020 r. 
Czy są uwagi do porządku dziennego posiedzenia? Nie widzę zgłoszeń. Stwierdzam, 

że porządek dzienny został przyjęty. 
Szanowni państwo, wszyscy państwo otrzymali propozycję planu pracy. Było bardzo 

dużo czasu – kilka tygodni – na zgłaszanie swoich propozycji, co niektóre osoby zro-
biły. Zatem proponuję przegłosowanie zaproponowanego na pierwsze półrocze porządku 
obrad…

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Panie przewodniczący, ale przecież jeszcze w tej chwili można mieć ewentualne propo-
zycje…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Szanowni państwo, powiem wam tak. Przepraszam, podpowiem też pewne rozwiązanie 
praktyczne, jeżeli państwo pozwolą… Już. Tak, widzę, pani poseł. Po pierwsze, szanujmy 
się, bo były przypomnienia sekretariatu Komisji, ja przypominałem, było kilka tygodni. 
Zakładam, że nie wydarzyło się dzisiaj nic nadzwyczajnego co powoduje, że trzeba się 
pilnie czymś zająć, wpisać do planu pracy. To pierwsza sprawa. 
Druga sprawa. Pamiętajcie państwo, że to jest na pierwsze półrocze. Będziemy mieli 

kolejne półrocze. Naprawdę będziemy nad tym dalej pracować. Nie chciałbym takiej 
sytuacji – od razu to powiem, zwłaszcza nowym posłom – w której, a często tak  jest, 
plan pracy swoje, a życie swoje. W poprzedniej kadencji mieliśmy przeładowany plan 
pracy i w ogóle nierealizowany. Czyli, życie swoje, a plan pracy swoje. Przepisywaliśmy 
tematy pracy z półrocza na kolejne półrocze przez kolejne 4 lata, a niektóre i tak nie 
były zrealizowane. 
Wreszcie ostatnia sprawa. Jeśli rzeczywiście jest coś pilnego, to z mocy art. 152 grupa 

posłów zawsze ma prawo zwołać posiedzenie Komisji, które muszę zwołać najpóźniej 
w ciągu 30 dni. Bardzo proszę, panie pośle. 

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
To oczywiście  prawda,  co pan  przewodniczący mówi,  ale wiele  rzeczy  się wyjaśniło, 
myślę, że nie tylko dla mnie, z chwilą złożenia projektu ustawy budżetowej. Do wielu 
mieliśmy wątpliwości. W tej chwili przynamniej ja już ich nie mam. 
Po drugie,  chyba  prawo  nie  zabrania,  żeby  akurat  na dzisiejszym  posiedzeniu 

to wprowadzić, bo na pewno tak jest. Trzecia rzecz – myślę, że to cała Komisja decyduje, 
a nie osobowo pan przewodniczący. Będę nalegał, żeby… Oczywiście, w razie czego pod-
damy je pod głosowanie i ewentualnie wprowadzimy kolejne pozycje lub nie. Wracając 
do punktu wyjścia – po przeanalizowaniu ustawy budżetowej, chciałbym wprowadzić 
jeszcze jeden punkt. 
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Szanowni państwo, naprawdę, dla mnie nie ma żadnego problemu. Możecie przyjąć i 50 
propozycji, a i tak tych 50 posiedzeń Komisji w ciągu miesiąca nie będzie. Po prostu 
podpowiadam pewną logikę, która wynika z mojego doświadczenia i praktyki… 

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Czy mogę? 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Ale proszę, naprawdę… Poza tym, szanowni państwo, po przyjęciu planu pracy już nie 
będziemy niczego do planu pracy wprowadzać. Oczywiście jest zawsze możliwość – tak 
jak powiedziałem – z mocy art. 152 lub decyzji prezydium Komisji, ale nie ma zwyczaju 
nowelizowania, bo komuś za tydzień, za miesiąc czy za trzy przyszło do głowy nowelizo-
wać przyjęty plan pracy. Oczywiście zawsze możemy przyjąć dodatkowy punkt, i to jest 
jak najbardziej praktykowane, ale nie w takim trybie. 
Wreszcie,  ostatnia  sprawa.  O tym,  co będzie  realizowane…  Szanowni  państwo, 

po to jest  prezydium Komisji  –  od razu wyjaśniam  –  żeby  to nie  była  decyzja… To, 
co będziemy robić za tydzień to nie jest decyzja całej Komisji, tylko to jest decyzja pre-
zydium lub przewodniczącego, lub grupy posłów, zgodnie z art. 152. Tyle w tej sprawie 
formalnej... Ale naprawdę, panie pośle, szkoda czasu... 

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Panie przewodniczący, proszę nami nie manipulować. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Pan, jak widzę, od rana albo czegoś nie rozumie, albo chce się kłócić. Zgadzam się, niech 
pan mówi, jakie ma pan propozycje. Niech pan to przeczyta, będzie szybciej. 

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Dziękuję bardzo. Chciałbym tylko powiedzieć, że jestem akurat z ugrupowania, z któ-
rego w prezydium nie ma nikogo. Tak więc, jestem jakby odcięty…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Nie o tym mówiłem…

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
O wielu rzeczach pan mówił. Odnoszę się do wielu rzeczy…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Niech pan mówi. Dobrze. Pierwszy raz jest taka dyskusja nad planem pracy. Niech pan 
mówi, co pan proponuje. I na piśmie proszę to…

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Żeby nie robić kolejnego posiedzenia Komisji, bo i tak jest ich sporo, proponuję w kwiet-
niu wprowadzić punkt „Informacja na temat stanu opieki geriatrycznej”, która  jest, 
w mojej opinii, mocno zaniedbana. Jak widzę, mamy informacje na temat opieki medycz-
nej nad sportowcami oraz bieżącej polityki lekowej państwa, więc pewnie bez większych 
problemów też moglibyśmy omówić ten punkt. Przecież nie za bardzo się da, że zaczy-
namy jakiekolwiek posiedzenie Komisji i w trybie nagłym wprowadzamy punkt, bo prze-
cież pan minister czy przedstawiciel pana ministra musi mieć przygotowane informacje. 
Nie możemy go zaskoczyć, żeby nagle, z biegu, z głowy – czy jak to ująć – udzielił infor-
macji. To jest właśnie moja propozycja…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Nikt tego nie proponował, bo tak się nie robi – z biegu…

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Ano, właśnie... 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Nie było w ogóle takiej praktyki w żadnej komisji nigdy…
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Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Zgadzam się. Oczywiście. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze, więc pan proponuje…

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Żeby w kwietniu był jeszcze trzeci temat: „Informacja na temat stanu opieki geriatrycz-
nej”. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze.  Sekretariat  Komisji  zanotował.  Proszę  później  to doprecyzować  na piśmie, 
na prośbę ze strony sekretariatu. Pani poseł Henning-Kloska, bardzo proszę. 

Poseł Paulina Henning-Kloska (KO): 
Panie przewodniczący, panie i panowie posłowie, najmocniej przepraszam, że dopiero 
dziś zgłaszam temat, ale  jestem członkiem tej Komisji od tygodnia, w związku z tym 
wcześniej nie miałam zbytnio możliwości. Temat, który chciałabym zgłosić, jak myślę, 
jest bardzo ważny z punktu widzenia wszystkich członków Komisji. Warto byłoby go 
jednak poruszyć w pierwszym kwartale – koniecznie. Chodzi mianowicie o informację 
pana ministra na temat dalszych zasad finansowania części wynagrodzeń pielęgniarek, 
położnych  i ratowników medycznych.  Jak wiemy,  oddzielne kontraktowanie  zostało 
przesunięte do końca marca 2020 r. Dzisiaj w regionie dyrektorzy szpitali bardzo często 
mnie i na pewno też państwa pytają, co dalej. Zaniepokojeni są sytuacją. Nie wiedzą, 
czy dostaną pieniądze na „zembalowe”, czy nie.  I oczywiście same zainteresowane – 
pielęgniarki i położne – a także ratownicy medyczni chcieliby krótką, rzeczową, mery-
toryczną informację na ten temat…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
OK. Dziękujemy pani poseł. Oczywiście. 

Poseł Paulina Henning-Kloska (KO): 
Myślę, że Komisja mogłaby odbyć krótkie posiedzenie na ten temat. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Oczywiście. Myślę, że sekretariat odnotował… A który miesiąc? 

Poseł Paulina Henning-Kloska (KO): 
Panie przewodniczący, myślę że najpóźniej pierwsza połowa lutego, jeżeli takie posiedze-
nie miałoby mieć sens. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Czyli, na luty. W porządku. Tam ktoś jeszcze się zgłasza. Pani poseł Skowrońska, 
bardzo proszę. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Panie przewodniczący, do tego wniosku. Proponuję, żeby objąć jeszcze diagnostów labo-
ratoryjnych, bo w trakcie poprzednich dwóch lat w tym zakresie występował wyjątkowo 
duży problem.
Odnośnie do zaproponowanego planu pracy i przygotowania materiałów, po pierwsze, 

na miesiąc maj zaplanowana jest informacja na temat funkcjonowania szpitali w sieci. 
Przedstawia ją minister zdrowia. Proponuję ten temat potraktować jako jeden z naj-
ważniejszych –najważniejszy temat w zakresie finansowania – z całą powagą, dotyczący 
wszystkich oddziałów: geriatrii, psychiatrii, czegokolwiek… To jest problem, który doty-
czy funkcjonowania szpitali, jak będzie wyglądało ich finansowanie i jak będzie wyglądał 
podział pieniędzy. Jeśli chodzi o dodatkowe rezerwy czy nowelizacje budżetu i pienią-
dze przeznaczane bez wskazania, to podejmujemy decyzję nie wiedząc,  jak Narodowy 
Fundusz Zdrowia podzieli pieniądze, jak pieniądze zostaną podzielone i kto będzie miał 
na to wpływ. To, po pierwsze. 
Temat jest pilny i tym tematem powinniśmy zajmować się nie tylko w maju. To jest 

temat na następne (najbliższe) posiedzenie, niezależnie od jego przygotowania, bo będzie 
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kontynuowany. Proszę nam nie mówić  o regulaminie,  że w trybie  regulaminowym  ⅓ 
posłów komisji może złożyć wniosek o zwołanie posiedzenia. To jest zbyt duży temat, 
zbyt poważny, abyśmy go nie omawiali. To jest pierwsza rzecz.
Druga  rzecz,  to sposób przygotowywania materiałów.  Jeżeli mamy  traktować  się 

poważnie, a ja, panie przewodniczący, traktuję pana poważnie, i chciałabym, żeby nas 
poważnie traktowały osoby odpowiedzialne za część, którą zajmuje się Komisja Zdro-
wia, uprzejmie proszę,  żebyśmy,  jeżeli  tematy zostaną przyjęte, dostawali materiały 
na piśmie. Wtedy możemy się do nich odnosić. To jest ważne. Rozumiem, że mogę słu-
chać pana ministra, ale chciałabym cenić jego czas, swój czas i przygotować się do rzeczy 
ważnych. 
W sprawie finansowania sieci szpitali mam prośbę, żeby pan przewodniczący zaprosił 

przedstawicieli korporacji zawodowych do grona osób, które będą przedstawiały mate-
riał. Oni powiedzą, jaki to jest problem na poziomie Związku Miast Polskich, w miastach, 
jaki to jest problem na poziomie samorządów powiatowych. To jest nam potrzebne dla 
oceny ustawy o sieci szpitali – niewypał, już nie będziemy do tego wracać, ale chodzi o to, 
żeby podjąć kroki zaradcze i żebyśmy zdali sobie sprawę, ale rzetelnie, na posiedzeniu 
Komisji…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Pani poseł, bardzo bym prosił. Przyjmujemy tylko plan pracy…

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Kończę, kończę…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
…a później będziemy omawiać, już po propozycjach. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Jestem za przyjęciem tematu z przesunięciem na miesiąc luty i powtórzeniem co naj-
mniej cztery razy w ciągu roku, dlatego że ten temat powinien podlegać ciągłemu moni-
toringowi. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Bardzo proszę, pan przewodniczący Hoc. 

Poseł Czesław Hoc (PiS): 
Dziękuję bardzo. Przepraszam bardzo,  ja tylko ad vocem  i może nie będę  się więcej 
odzywał. Z całym szacunkiem do mojej przedmówczyni, ale poprzedniej, do pani poseł, 
i z największym szacunkiem do pana profesora Zembali, wspaniałej postaci, wspaniałego 
kardiochirurga i w ogóle wspaniałego lekarza, rozumiem, że mamy traktować się poważ-
nie. Pani będzie mówiła „zembalowe”. Potem pani powie, że pieniądze pana ministra 
Radziwiłła, a teraz pana ministra Szumowskiego. Jeśli pani cały czas powtarza „zem-
balowe”, to, z całym szacunkiem, proszę być sprawiedliwym i proszę, żeby mówiła pani 
„pana ministra Radziwiłła i pana ministra Szumowskiego”. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Pani poseł Porowska. 

Poseł Violetta Porowska (PiS): 
Proszę państwa, ponieważ wszyscy pracujemy w wielu komisjach, postarajmy się nie 
dublować swoich prac. Otóż, jest komisja senioralna, do której bardzo serdecznie zapra-
szam nie tylko w charakterze członków, ale również do udziału w jej powiedzeniach, 
jeżeli państwo zainteresowani są informacjami. Każdy z nas, posłów, ma prawo do tego, 
żeby uczestniczyć w obradach różnych komisji. W owej komisji – właśnie wczoraj podję-
liśmy decyzję o planie pracy – mamy zaplanowane spotkanie na temat opieki geriatrycz-
nej. Bardzo serdecznie zapraszam pana posła. Szanujmy swoją pracę i szanujmy również 
pracę państwa ministrów, którzy będą musieli chodzić od komisji do komisji i powtarzać 
tę samą informację. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Pani poseł Zawisza, proszę bardzo. 
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Poseł Marcelina Zawisza (Lewica): 
Od razu chcę przeprosić, że nie zgłosiłam tego mailem w terminie, ale chciałabym zapro-
ponować – wydaje mi się to bardzo ważne i trochę się zdziwiłam, że tego nie ma – infor-
mację ministra zdrowia na temat realizacji programu szczepień ochronnych oraz o dzia-
łaniach podejmowanych w obliczu wzrastającej  lawinowo liczby zachorowań na odrę. 
Wydaje mi się to bardzo ważnym tematem. Chciałabym, żebyśmy porozmawiali na ten 
temat najpóźniej w marcu. Oczywiście, jeżeli byłaby możliwość wprowadzenia tego jesz-
cze w styczniu, to wydaje mi się, że to jest… Dlatego mówię, że najpóźniej w marcu. 
Wydaje mi się to kluczowy temat dla Komisji Zdrowia, ponieważ mamy realny pro-

blem, z którym się mierzymy. Chciałabym więc wiedzieć, jakie działania podejmowane 
są przez Ministerstwo Zdrowia,  żebyśmy wszyscy  jako obywatele  i obywatelki mogli 
dowiedzieć się, czy w ogóle ministerstwo ma plan realizacji jakichś działań, jakie działa-
nia są podejmowane, jakie działania są planowane i jak realnie wygląda sytuacja, ponie-
waż dane, które udaje się wyciągnąć z WHO, niestety, nie są dobre dla Polski. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Słuchajcie, naprawdę, nie powielajmy wielu… Pani poseł Czochara, 
bardzo proszę. 

Poseł Katarzyna Czochara (PiS): 
Chciałabym złożyć wniosek formalny, abyśmy przeszli do procedowania, a jeśli jest taka 
potrzeba, do głosowania nad planem pracy. Natomiast propozycja jest taka, że po przy-
jęciu planu pracy można na ten temat jeszcze długo debatować…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. W takim razie, poddam pod głosowanie wszystkie propozycje łącznie, 
bo szanowni państwo, nie mam nic…

Poseł Elżbieta Gelert (KO): 
Nie, nie, nie. Sprzeciw. Jak można przyjmować łącznie? 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Słuchajcie. Szanowni państwo, zakładam, że te wszystkie propozycje przyjmiemy jedno-
myślnie, naprawdę. Nie robię problemu z tego. Powiedziałbym więcej, jest jeszcze 100 
innych tematów, którymi warto byłoby się zająć, ale przypominam, że kadencja Sejmu 
trwa 4 lata, a nie pół roku.

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Czy mogę tylko zdanie do propozycji…? 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Słowo daję, przez tyle lat, ile pracuję, w żadnej komisji nie poddawaliśmy pod głosowanie 
zmian do planu pracy pojedynczo…

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Panie przewodniczący, może po prostu jest dobra zmiana…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
…i zawsze wszyscy się zgadzają, nikt nie jest przeciwny, dopisujemy kolejne punkty…

Poseł Janusz Korwin-Mikke (Konfederacja): 
Panie przewodniczący, był wniosek formalny o przejście do głosowania nad porządkiem 
dziennym a nie do głosowania nad wnioskami. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
No dobrze, ale właśnie chciałem zaproponować głosowanie nad planem pracy z propono-
wanymi dodatkowymi tematami. Teraz zaprotestowała pani poseł Gelert, która uznała, 
że każdy z tych tematów powinien być poddany pod głosowanie osobno…

Poseł Elżbieta Gelert (KO): 
Nie każdy z tych tematów. Myślałam o dodatkowym wprowadzeniu, a nie jako całości. 
Jeżeli chodzi o całość, to przepraszam, możemy głosować. 
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Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Myślę, że należy przyjąć, że prezydium akceptuje tę propozycję i rekomenduje nam…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Szanowni państwo, bardzo proszę, nie włączajcie sobie sami mikrofonu, bo robi się bała-
gan. W takim razie głosujemy nad planem pracy z dodatkowymi propozycjami... Przed-
stawiono ich kilka. 
Kto z państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Przy jednym głosie wstrzymującym Komisja przyjęła plan pracy. Dziękuję państwu 

bardzo…

Sekretarz Komisji Jakub Stefański: 
25 głosów za, nikt nie był przeciw, 1 osoba się wstrzymała. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Zamykam posiedzenie Komisji. 


